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BRMG-KPGiM-III.0012.35.2022 
 

Protokół Nr 40-4/2022 
 

z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się 26 kwietnia 2022 roku (wtorek), rozpoczęte o godz. 10:00 - zdalne w aplikacji 
Microsoft TEAMS. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji Polityki 
Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 

Powitał zebranych i sprawdził obecność członków Komisji: 
Lp. Nazwisko i imię Stanowisko Początek obrad   

1.  Dzik Piotr Przewodniczący Obecny 
2.  Strzelczyk Elżbieta Wiceprzewodnicząca Obecna 
3.  Koralewski Kazimierz Członek Komisji Obecny 
4.  Owczarczak Agnieszka Członek Komisji Obecna 
5.  Hajduk Michał Członek Komisji Obecny 
6.  Rabenda Karol Członek Komisji Obecny 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Członek Komisji Obecny 

 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu (7), czyli było 
quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych stanowisk. Lista 
obecności Komisji stanowi załącznik nr 1. Lista obecności gości stanowi załącznik nr 
2 do protokołu.  
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzył 40 posiedzenie, i poinformował, że porządek obrad 
został dostarczony radnym w terminie regulaminowym. Porządek stanowi załącznik nr 
3 do protokołu.  
 

Po sporządzeniu porządku posiedzenia został skierowany do rozpatrzenia i opiniowania 
jeden projekt uchwały druk nr 1264 zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 
jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji przedmiotowej dla Gdańskich 
Nieruchomości samorządowego zakładu budżetowego w Gdańsku na 2022 rok. 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad jako pkt 1A druku nr 1264? 
 

Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 

1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3.  Hajduk Michał  Za X X 
4.  Koralewski Kazimierz Za X X 
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5.  Owczarczak Agnieszka Za X X 
6.  Rabenda Karol - - nie głosował 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Druk nr 1264 został wprowadzony do porządku obrad jako pkt 1A jednogłośnie -           
6 głosami za. 
 

Nie było więcej spraw i uwag ze strony członków Komisji, więc Przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie następującego porządku obrad: 
 
1. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 

sprawie upoważnienia Zastępcy Prezydenta Miasta Gdańska do 
reprezentowania Miasta Gdańska w Zgromadzeniu Metropolitalnego Związku 
Komunikacyjnego Zatoki Gdańskiej, wyboru dodatkowych członków 
Zgromadzenia oraz udzielenia upoważnienia do oddawania głosów w imieniu 
członków Zgromadzenia – Druk Nr 1244. 

 Przedstawia: Pan Piotr Kryszewski - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

1A.  Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 
sprawie ustalenia jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji 
przedmiotowej dla Gdańskich Nieruchomości samorządowego zakładu 
budżetowego w Gdańsku na 2022 rok – Druk Nr 1264. 
Przedstawia: Pan Piotr Kryszewski - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

 

2. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 
sprawie przepisów porządkowych związanych z przewozem osób i bagażu 
ręcznego pojazdami gminnego transportu zbiorowego na terenie obsługiwanym 
przez komunikację miejską organizowaną przez Miasto Gdańsk – Druk nr 1261. 
Przedstawia: Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego w Gdańsku  
  

3. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 
sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Gdańska 
– Druk Nr 1252. 

 Przedstawia: Pani Olga Goitowska – Z-ca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

4. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 
sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na której 
zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia sposobu obliczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, które w części 
stanowią nieruchomość, którą zamieszkują mieszkańcy, a w części 
nieruchomość, na której nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają opady 
komunalne – Druk Nr 1253. 

 Przedstawia: Pani Olga Goitowska – Z-ca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 



3 
 
 

5. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 
sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi  dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub 
innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe – 
Druk Nr 1254. 

 Przedstawia: Pani Olga Goitowska – Z-ca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

6. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych 
na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i trybu składania deklaracji 
za pomocą środków komunikacji elektronicznej – Druk Nr 1255. 

 Przedstawia: Pani Olga Goitowska – Z-ca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

7. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
Druk nr 1263.  
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

8. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu miasta Gdańska za 2021 rok – 
w zakresie działania Komisji. Pismo: WBMiP-I.3035.1.2022.PP (3529595) z dnia 
30.03.2022r. 
Przedstawiają: przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

1) Wprowadzenie - przedstawia Pani Izabela Kuś - Skarbnik Miasta Gdańska,  
Pani Agnieszka Trojanowska - Wydziału Budżetu Miasta i Podatków - Dyrektor 

2) Wydział Projektów Inwestycyjnych – przedstawia Pan Maciej Dawidowski- Dyrektor  
3) Dyrekcja Rozbudowy Miasta Gdańska – przedstawia Pan Wiesław Galikowski -                             

Z-ca Dyrektora ds. Planowania i Budżetu 
4) Wydział Polityki Gospodarczej – przedstawia Pani Iwona Bierut- Dyrektor 
5) Wydział Gospodarki Komunalnej – przedstawia Pan Piotr Kryszewski – Dyrektor  
6) Gdański Zarząd Dróg i Zieleni – przedstawia Pan Mieczysław Kotłowski- Dyrektor 
7) Gdańskie Nieruchomości Samorządowy Zakład Budżetowy – przedstawia Pan Przemysław 

Piotr Guzow - Dyrektor 
8) Gdańskie Wody Sp. z o.o. – przedstawia Pan Ryszard Gajewski – Prezes Zarządu 
9) Zarząd Transportu Miejskiego – przedstawia Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor 
10) Wydział Środowiska – przedstawia Pan Maciej Lorek – Dyrektor 
11) Wydział Skarbu - przedstawia Pan Tomasz Lechowicz -  Dyrektor 
 

9. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego zlokalizowanego przy ul. Ugory w 
Gdańsku. Pismo: WGK-II.7124.266.2021.GM z 11.04.2022 r.  

 Przedstawia: Pan Piotr Kryszewski – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

10.   Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
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Głosowanie przyjęcia porządku obrad: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 

1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3.  Hajduk Michał  Za X X 
4.  Koralewski Kazimierz Za X X 
5.  Owczarczak Agnieszka Za X X 
6.  Rabenda Karol - - Nie głosował 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 

Porządek został przyjęty 6 głosami za – jednogłośnie. 
 

PUNKT – 1 
 

Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
upoważnienia Zastępcy Prezydenta Miasta Gdańska do reprezentowania Miasta 
Gdańska w Zgromadzeniu Metropolitalnego Związku Komunikacyjnego Zatoki 
Gdańskiej, wyboru dodatkowych członków Zgromadzenia oraz udzielenia 
upoważnienia do oddawania głosów w imieniu członków Zgromadzenia – Druk Nr 
1244. 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XLIX sesji Rady Miasta Gdańska z 28 
kwietnia 2022 r. – sprawa BRMG.0006.89.2022 
 

Pan Piotr Kryszewski - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Witam panie Przewodniczący, szanowni państwo radni, projekt uchwały zakłada zmianę o 
charakterze porządkowym, ponieważ związana jest ze zmianą stanowiska osoby, która już 
wcześniej została wskazana do reprezentowania miasta Gdańska w MZKZG, a mianowicie 
Łukasz Wroński obecnie zajmuje stanowisko kierownika Referatu Ekonomicznego w 
Wydziale Gospodarki Komunalnej. To wszystko, dziękuję.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

USTALENIA – OPINIA KOMISJI 
 

Przewodniczący Piotr Dzik poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie upoważnienia 
Zastępcy Prezydenta Miasta Gdańska do reprezentowania Miasta Gdańska w 
Zgromadzeniu Metropolitalnego Związku Komunikacyjnego Zatoki Gdańskiej, wyboru 
dodatkowych członków Zgromadzenia oraz udzielenia upoważnienia do oddawania 
głosów w imieniu członków Zgromadzenia – Druk nr 1244. 
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Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 

1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Koralewski Kazimierz Za X X 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol - - Nie głosował 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 

Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Piotra Kryszewskiego 
– Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej, Komisja jednogłośnie - 6 głosami za, 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 
1244 - bez poprawek. Opinia Nr 40-4/458/36/2022 
 

PUNKT – 1A 
 

Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
ustalenia jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji przedmiotowej dla 
Gdańskich Nieruchomości samorządowego zakładu budżetowego w Gdańsku na 
2022 rok – Druk Nr 1264. 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XLIX sesji Rady Miasta Gdańska z 28 
kwietnia 2022 r. – sprawa BRMG.0006.109.2022 
 

Pan Piotr Kryszewski - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Szanowni państwo uchwała dotyczy rozszerzenia katalogu działalności Gdańskich 
Nieruchomości, które są objęte dotacją przedmiotową, czyli mają taki charakter bieżący. 
Pierwsza z propozycji, pierwsze zadanie związane jest z kosztami utrzymania 
nieruchomości budynkowych bezprzychodowych i ustalenia tej stawki umożliwi m. in. 
przekazanie środków na utrzymanie budynku przy ul. Wita Stwosza 23. Jest to budynek, 
gdzie schronienie znajduje codziennie blisko 200 uchodźców z Ukrainy. Druga stawka 
dotacyjna dotyczy zagospodarowania nieruchomości niezabudowanych, czyli podwórzy, 
placy i tutaj ustalenie stawki umożliwi przekazywanie środków na realizację m. in. 
projektów w ramach Budżetu Obywatelskiego. Dziękuję.   
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

USTALENIA – OPINIA KOMISJI 

Przewodniczący Piotr Dzik poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia jednostkowych stawek 
kalkulacyjnych dotacji przedmiotowej dla Gdańskich Nieruchomości samorządowego 
zakładu budżetowego w Gdańsku na 2022 rok – Druk Nr 1264. 
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Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Koralewski Kazimierz Za X X 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol - - Nie głosował 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

  
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Piotra Kryszewskiego 
– Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej, Komisja jednogłośnie - 6 głosami za, 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 
1264 - bez poprawek. Opinia Nr 40-4/459/37/2022 
 

PUNKT – 2 
 

Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
przepisów porządkowych związanych z przewozem osób i bagażu ręcznego 
pojazdami gminnego transportu zbiorowego na terenie obsługiwanym przez 
komunikację miejską organizowaną przez Miasto Gdańsk – Druk Nr 1261. 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XLIX sesji Rady Miasta Gdańska z 28 
kwietnia 2022 r. – sprawa BRMG.0006.106.2022 
 

Pan Wojciech Siółkowski – Zastępca Dyrektora ds. Operacyjnych w Zarządzie 
Transportu Miejskiego w Gdańsku 
Dzień dobry państwu. Panie przewodniczący, szanowni państwo radni wzorem roku 
ubiegłego uruchamiamy w sezonie letnim rowerową linię autobusową nr 612 ze 
Śródmieścia Gdańska do Sobieszewa i tam będzie używana tak jak w poprzednim sezonie 
przyczepa do przewożenia 20 rowerów, dlatego też pojawiła się konieczność 
uregulowania w przepisach porządkowych faktu pojawiania się tej przyczepy i do tych 
przepisów chcemy wprowadzić dodatkowo pojęcie przyczepy przystosowanej do 
przewożenia rowerów. Dlatego też w rozdziale 3 uchwały w pkt 11 wprowadziliśmy zapis 
mówiący o możliwości przewożenia roweru na przystosowanej do tego celu przyczepie, a 
w trzech kolejnych punktach pojawiło się doprecyzowanie, że treść tych punktów dotyczy 
jedynie rowerów przewożonych w pojazdach. I to jest ta jedna zmiana, natomiast druga 
dotyczy doprecyzowania zasad przewożenia psów. W rozdziale 3 w pkt 5 pojawił się zapis 
mówiący o podróżowaniu osoby niepełnosprawnej z psem asystującym, bo wiadomo, że 
taki pies asystujący jest zwolniony z obowiązku bycia na smyczy i w kagańcu. To dotyczy 
właśnie tylko psów asystujących, przewodników i takie doprecyzowanie również w naszej 
uchwale. Dziękuję.   
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Głos w dyskusji.  
 
Radna Elżbieta Strzelczyk – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Te zasady przewożenia rowerów, bo rozumiem, że przyczepka to w tej chwili 
wprowadzamy na sezon, natomiast jeżeli chodzi o to jak rowery mają być przewożone w 
jakiej ilości i gdzie to nie pojawiało się już wcześniej w tym roku?   
 
Pan Wojciech Siółkowski – Zastępca Dyrektora ds. Operacyjnych w Zarządzie 
Transportu Miejskiego w Gdańsku 
Tak. Te wszystkie kwestie są uregulowane. One były o ile dobrze pamiętam na sesji 
styczniowej w 2020 roku wprowadzane. Natomiast tutaj ta przyczepa, wymóg 
doprecyzowania jeśli chodzi o przyczepę, chociażby posłużę się przykładem. Jeżeli 
mówimy w pkt 13, że pasażer zobowiązany jest do zapewnienia nadzoru nad 
przewożonym bagażem w tym także rowerem to wiadomo, że w przypadku przyczepy taki 
zapis się nie sprawdza. Dlatego też ten pkt 13 doprecyzowujemy, że to dotyczy jedynie 
rowerów przewożonych w pojeździe. To są tego typu doprecyzowania po to, żeby te 
przepisy były czytelne i spójne, żeby nie było żadnych kontrowersji.  
 
Radna Elżbieta Strzelczyk – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Kto odpowiada, że to nie odpowiada kierowca, tylko osoba, która przewozi, tak?  
 
Pan Wojciech Siółkowski – Zastępca Dyrektora ds. Operacyjnych w Zarządzie 
Transportu Miejskiego w Gdańsku 
Tak, to jeżeli chodzi o pojazd, natomiast jeśli chodzi o samą przyczepę to wynika z kolei z 
prawa przewozowego. Tutaj art. 63 ust. 2 mówi, że przewoźnik odpowiada za przewożone 
przez podróżnego rzeczy jak za przesyłkę. Jeśli podróżny umieści je bez możliwości 
sprawowania nad nimi stałego nadzoru w miejscu wskazanym przez przewoźnika lub na 
ten cel przeznaczonym. To wszystko jest uzgodnione pomiędzy przedstawicielami władz 
miasta Gdańska, operatorem i tutaj między nami nie było jakby co do tego kontrowersji.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Dziękuję.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

USTALENIA – OPINIA KOMISJI 
 

Przewodniczący Piotr Dzik poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 
zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie przepisów 
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porządkowych związanych z przewozem osób i bagażu ręcznego pojazdami gminnego 
transportu zbiorowego na terenie obsługiwanym przez komunikację miejską 
organizowaną przez Miasto Gdańsk – Druk Nr 1261. 
 

Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 

1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Koralewski Kazimierz Za X X 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol - - Nie głosował 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

  
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Wojciecha 
Siółkowskiego – Zastępcy Dyrektora ds. Operacyjnych w Zarządzie Transportu Miejskiego 
w Gdańsku, Komisja jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 1261 - bez poprawek. Opinia Nr 40-
4/460/38/2022 
 

PUNKT – 3 
 

Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Gdańska – Druk Nr 
1252. 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XLIX sesji Rady Miasta Gdańska z 28 
kwietnia 2022 r. – sprawa BRMG.0006.97.2022 
 
Pan Piotr Kryszewski - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Szanowni państwo radni, projekt uchwały zakłada skorygowanie oczywistej omyłki 
pisarskiej polegającej na nieokreśleniu jednostki redakcyjnej czyli paragrafu, w tym 
przypadku paragrafu 18a w nowo dodanym rozdziale 4a regulaminu. Dziękuję.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

USTALENIA – OPINIA KOMISJI 
 

Przewodniczący Piotr Dzik poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie miasta Gdańska – Druk Nr 1252. 
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Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 

8. Dzik Piotr Za X X 
9. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
10. Koralewski Kazimierz Za X X 
11. Owczarczak Agnieszka Za X X 
12. Hajduk Michał Za X X 
13. Rabenda Karol - - Nie głosował 
14. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

  

Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Piotra Kryszewskiego 
– Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej, Komisja jednogłośnie - 6 głosami za, 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 
1252 - bez poprawek. Opinia Nr 40-4/461/39/2022 
 

PUNKT – 4 
 

Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i 
ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy 
oraz ustalenia sposobu obliczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla nieruchomości, które w części stanowią nieruchomość, którą 
zamieszkują mieszkańcy, a w części nieruchomość, na której nie zamieszkują 
mieszkańcy, a powstają odpady komunalne – Druk Nr 1253. 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XLIX sesji Rady Miasta Gdańska z 28 
kwietnia 2022 r. – sprawa BRMG.0006.98.2022 
 

Pan Piotr Kryszewski - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Sama nazwa jest trochę długa, a tutaj jeżeli chodzi o ten projekt to zmiana uchwały została 
wymuszona nowelizacją ustawy o utrzymaniu porządku i czystości w gminach, gdzie 
wprowadzono nową definicję powierzchni użytkowej lokalu mieszkalnego. Była to 
realizacja postulatu wielu miast w Polsce, które właśnie taką metoda się posługują, m. in. 
właśnie Gdańska. Dotychczas definicja była określona na poziomie uchwał gmin, więc to 
powodowało wiele problemów o charakterze interpretacyjnym i to to co też ważne, że ta 
zmiana akurat naszej uchwały nie spowoduje konieczności składania nowych deklaracji 
przez mieszkańców Gdańska. Dziękuję.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

USTALENIA – OPINIA KOMISJI 
Przewodniczący Piotr Dzik poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 



10 
 
 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty dla 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia sposobu obliczania 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, które w części 
stanowią nieruchomość, którą zamieszkują mieszkańcy, a w części nieruchomość, na 
której nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne – Druk Nr 1253. 
 

Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 

1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Koralewski Kazimierz Za X X 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol - - Nie głosował 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

  
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Piotra Kryszewskiego 
– Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej, Komisja jednogłośnie - 6 głosami za, 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 
1253 - bez poprawek. Opinia Nr 40-4/462/40/2022 

 

PUNKT – 5 
 

Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych 
nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe – Druk Nr 
1254. 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XLIX sesji Rady Miasta Gdańska z 28 
kwietnia 2022 r. – sprawa BRMG.0006.99.2022 
 

Pan Piotr Kryszewski - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Kolejna zmiana właśnie podyktowana zmianą samej ustawy i tutaj mamy do czynienia z 
dookreśleniem obowiązku ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami przez 
właścicieli nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe. Dotychczas opłata 
odnosiła się do nieruchomości bez względu na liczbę domków. Po zmianie opłata za 
odpady będzie uzależniona właśnie od ilości domków, a nie od nieruchomości. Dziękuję.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. To takie kosmetyczne zmiany.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Przepraszam panie przewodniczący, ale to nie są kosmetyczne zmiany.  
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Ustawowe.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – Wiceprzewodnicząca Komisji 
To chodzi o to, że teraz jest z tego co wiem w tej chwili chodzi o to, że dla każdego domku 
na danej nieruchomości będzie naliczana opłata ryczałtowa, a wcześniej to było dla 
nieruchomości. Także to się zmienia. U nas to pewnie dotyczy bardzo niewielkiej ilości 
domków, ale to nie jest taka bardzo kosmetyczna zmiana. Natomiast jest to wreszcie 
jednoznaczne i nie będzie podrzucania sąsiadom śmieci miejmy nadzieję.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Wszyscy równo zapłacą. Dziękuję. Nie ma więcej głosów w dyskusji. Przechodzimy do 
głosowania.   
 

USTALENIA – OPINIA KOMISJI 
 

Przewodniczący Piotr Dzik poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których 
znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele 
rekreacyjno-wypoczynkowe – Druk Nr 1254. 
 

Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 

1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Koralewski Kazimierz Za X X 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol - - Nie głosował 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

  

Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Piotra Kryszewskiego 
– Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej, Komisja jednogłośnie - 6 głosami za, 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 
1254 - bez poprawek. Opinia Nr 40-4/463/41/2022 
 

PUNKT – 6 
 

Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie 
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Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą 
środków komunikacji elektronicznej – Druk Nr 1255. 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XLIX sesji Rady Miasta Gdańska z 28 
kwietnia 2022 r. – sprawa BRMG.0006.100.2022 
 
Pan Piotr Kryszewski - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Ostatnia z uchwał z pakietu odpadowych i przedmiotowa uchwała jest konsekwencją 
dwóch wcześniej przedstawianych projektów uchwał. Tutaj natomiast zmieniamy same 
wzory deklaracji poprzez doprecyzowanie terminologii odnoszącej się do powierzchni 
użytkowej lokalu mieszkalnego czyli to jest to co zmienialiśmy wcześniej, a także do 
nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-letniskowe. Dziękuję.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

USTALENIA – OPINIA KOMISJI 
 

Przewodniczący Piotr Dzik poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o 
wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości położonych na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i trybu 
składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej – Druk Nr 1255. 
 

Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 

1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Koralewski Kazimierz Za X X 
4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol - - Nie głosował 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

  
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Piotra Kryszewskiego 
– Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej, Komisja jednogłośnie - 6 głosami za, 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 
1255 - bez poprawek. Opinia Nr 40-4/464/42/2022 
 

PUNKT – 7 
Rozpatrzenie i opiniowanie projektu uchwały RMG Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
Druk Nr 1263. 
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Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XLIX sesji Rady Miasta Gdańska z 28 
kwietnia 2022 r. – sprawa BRMG.0006.108.2022 
 
Pani Beata Pietrasik –  p.o. Kierownika Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Przedstawiam państwu projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska. Zmiany są dwie. Obie wynikają 
z faktu, że w wyniku przetargu uzyskano wyższe kwoty aniżeli przewidziane dla dwóch 
przedsięwzięć i te przedsięwzięcia to budowa filii Szkoły Podstawowej przy Zespole Szkół 
Ogólnokształcących nr 2. Tutaj zwiększa się limit wydatków w roku 2023 o kwotę 4,5 mln 
zł czyli do kwoty 16,5 mln zł. Następuje również zmiana planowanej całkowitej wartości 
przedsięwzięcia i będzie wynosiła 24 507 000 zł. Drugie przedsięwzięcie to poprawa 
obsługi komunikacyjnej Przymorza. Tutaj zwiększa się limit wydatków także w roku 2023 
o kwotę 800 000 zł. Ta sama przyczyna, czyli uzyskanie w wyniku przetargu kwot wyższych 
niż planowane. Jednocześnie wydłuża się okres realizacji przedsięwzięcia do roku 2023. 
Po wprowadzeniu tej zmiany całkowita wartość przedsięwzięcia będzie wyniosła 
4 092 000 zł. Konsekwentnie do tych zmian zmienia się również załącznik nr 1 do 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. Bardzo proszę państwa radnych o pozytywne 
zaopiniowanie projektu.   
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Ta druga inwestycja gdzie?  
 

Pani Beata Pietrasik –  p.o. Kierownika Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
To jest przedsięwzięcie poprawa obsługi komunikacyjnej Przymorza. Tutaj jeśli chodzi o 
szczegóły to już musiałabym prosić wydział merytoryczny, może Wydział Projektów 
Inwestycyjnych.  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 
Dzień dobry. Zadanie dotyczące poprawy obsługi komunikacyjnej Przymorza dotyczy ulic 
przebudowy skrzyżowań ulic, które są wynikiem umów tak zwanych szesnastkowych 
związanych z układem drogowym jeszcze przy sprzedaży terenów dawnego MTG. Miasto 
przygotowało dokumentację. Pięć różnych zadań w tym sąsiedztwie i teraz przystąpiliśmy 
do realizacji tego przedsięwzięcia na pierwsze dwa zadania, w zasadzie trzy. W tym 
przetargu proponowaliśmy opcję tzw. czyli poprosiliśmy o wycenę dwóch zadań i jeszcze 
jednego z nich, trzeciego, zastrzegając sobie, że możemy dokonać wyboru w związku z 
ograniczeniami finansowymi i tak też się stało. Dokładając 800 000 zł rozstrzygniemy 
pierwsze dwa zadania i to jest rejon ulicy Szczecińskiej, Bora Komorowskiego, czyli 
sąsiedztwo właśnie tej dawnej lokalizacji MTG i dlatego tutaj potrzebujemy zwiększenia 
800 000 zł, żeby można było rozstrzygnąć tzw. opcję pierwszą. Opcję drugą nie 
rozstrzygamy. Będziemy te przetargi później jeszcze ogłaszać na ten zakres i pozostałe 
zakresy. To jest Przymorze, okolice dawnego MTG.     
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo panie dyrektorze.  Czy z pani strony to wszystko? 
 

Pani Beata Pietrasik –  p.o. Kierownika Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Tak, z mojej strony to wszystko. Proszę o pozytywne zaopiniowanie.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Mam pytanie do pana dyrektora Dawidowskiego, bo już wczoraj o tym rozmawialiśmy. 
Jeszcze na temat WPF-u konkretnie. Więc mam pytanie panie dyrektorze, bo tu chodzi o 
umowy szesnastkowe, czyli to są umowy takie, które tak naprawdę my w tej chwili 
będziemy umieszczać w WPF-ie, ale deweloperzy nam pokryją koszty później, tak?  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 
Tak. Tutaj już wyjaśniam. Umowy szesnastkowe przewidują różnego rodzaju partycypacje 
inwestorów, czasem jest to partycypacja w taki sposób, że w ogóle inwestor realizuje całą 
infrastrukturę, bo to wynika z analiz komunikacyjnych, z całej tej procedury, którą mamy 
w mieście bazując na ustawie o drogach publicznych i pracując cztery lata takim 
specjalnym zespołem powołanym zarządzeniem Prezydenta. Pracuje tam pod 
przywództwem GZDiZ w tym zespole jest Zarząd Transportu Miejskiego, GZDiZ 
wspomniany, Biuro Rozwoju Gdańska, nasz wydział Projektów Inwestycyjnych, Wydział 
Urbanistyki i tam trafiają właśnie różnego rodzaju wnioski dotyczące właśnie wskazania 
zobowiązań inwestora na bazie tej ustawy. I teraz jest sytuacja, w której inwestor 
partycypuje kwotowo. Nie pamiętam kwoty dokładnie, ale wydaje mi się, że jest ok 2,7 mln 
zł, które partycypują w tym zadaniu, w całym tym układzie pięciu różnych odcinków do… 
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Przepraszam, już skracając, żeby teraz nie zajmować wszystkich to mam taką prośbę do 
pana dyrektora, żeby pan przesłał mi taką informację jeżeli chodzi o te wszystkie zadania 
umieszczone w tym WPF-ie w tej zmianie, czyli na Przymorzu, które będę realizacje, które 
będą skrzyżowania przebudowywane i jaka jest wartość tych przebudów i jaka jest dopłata 
z tytułu umów szesnastkowych jeżeli chodzi o deweloperów, którzy dopłacają. Dobrze? 
Dziękuję.  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 
Czy przesłać do Komisji całej?  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Myślę, że tak panie przewodniczący.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Myślę, że tak, prosiłbym jaki jest procent partycypacji do tego zadania, a jaki jest wkład 
miasta. Przechodzimy do głosowania.     
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USTALENIA – OPINIA KOMISJI 
 

Przewodniczący Piotr Dzik poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska – Druk Nr 1263. 
 

Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 

1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta X X Wstrzymała się 

3. Koralewski Kazimierz X X Wstrzymał się 

4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol X X Wstrzymał się 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 

Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Beatę Pietrasik – p.o. 
Kierownika Referatu Planowania Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, 
Komisja 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się, przyjęła 
i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 1263 - 
bez poprawek. Opinia Nr 40-4/465/43/2022 
 

PUNKT – 8 
 

Rozpatrzenie i opiniowanie Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania 
budżetu Miasta Gdańska za 2021 rok – w zakresie działania Komisji.   
Sprawa: WBMiP-I.3035.1.2022.PP 
 
Pani Beata Pietrasik –  p.o. Kierownika Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Przedstawię państwu główne elementy sprawozdania z wykonania budżetu 2021 roku. W 
zakresie dochodów wykonano dochody na poziomie 4 mld 305 mln zł. Z tego dochody 
bieżące to kwota 4 mld 089 mln zł, a majątkowe to niecałe 216 mln zł. Oznacza to 
wykonanie dochodów ogółem na poziomie 100,7%. W zakresie wydatków wykonaliśmy 
wydatki ogółem na kwotę 4 mld 166,8 mln zł co oznacza wykonanie na poziomie niecałych 
92%. Wydatki bieżące wykonano w kwocie 3 mld 600 mln zł. To oznacza wykonanie na 
poziomie niecałych 97%. Natomiast wydatki majątkowe na poziomie 566,8 mln zł, co 
oznacza realizację na poziomie 69%. Nadwyżka operacyjna czyli różnica między 
dochodami bieżącymi, a wydatkami bieżącymi wyniosła za 2021 rok 489,9 mln zł, 
natomiast wynik budżetu nadwyżka budżetowa 139 mln zł. Jak chodzi o dochody bieżące 
i najważniejsze źródła i na tych tylko się skupię czyli udziały w podatkach stanowiących 
dochód budżetu państwa zostały one wykonane na poziomie 1 mld 240 mln zł i stanowią 
one niecałe 29% dochodów bieżących w budżecie miasta. Podatki i opłaty lokalne 
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wykonaliśmy w kwocie 558,5 mln zł co oznacza wykonanie na poziome niecałych 120% w 
tym podatek od nieruchomości to 530 mln zł. Dochody z mienia wykonano w kwocie 169,3 
mln zł co oznacza wykonanie na poziomie niecałych 92%. Subwencje i dotacje to kwota     
1 mld 703 mln zł w strukturze to 40% dochodów bieżących miasta i jest wykonanie tej 
pozycji na poziomie 97%. Pozostałe dochody, tutaj wspomnę o dochodach ze sprzedaży 
biletów z komunikacji miejskiej wykonanie jest na poziomie 93,4 mln zł co procentowo 
oznacza wykonanie na poziomie niecałych 92%. Gospodarowanie odpadami 
komunalnymi  wykonanie na poziomie 167,5 mln zł. To najważniejsze takie pozycje w 
strukturze dochodów bieżących.  
Jak chodzi o wydatki bieżące tu według takich głównych dziedzin krótko państwu tu 
przedstawię. W zakresie oświaty i wychowania wykonanie jest na poziomie 1 mld 237 mln 
zł. Procentowo to niecałe 98% planu. Opieka, polityka społeczna, oraz rodzinna to 897 mln 
zł, niecałe 98% wykonania planu. Na drogi i komunikację zbiorową wydatki wyniosły 544,5 
mln zł, wykonanie planu na poziomie 97%. Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 
to 287,5 mln zł. Wykonanie na poziomie 93%. Na administrację publiczną wydaliśmy w 
2021 r. 207 mln zł, wykonanie planu 97%. Działalność kulturalna wykonanie na poziomie 
niecałych 92%. Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa kwota wydatków 
bieżących to niecałe 68 mln zł. Wykonanie na poziomie 99%. Przekazaliśmy do budżetu 
państwa wpłatę tzw. Janosikowe kwota 58,9 mln zł. Na sport i turystykę wydaliśmy niecałe 
45 mln zł. Wykonanie wydatków jest na poziomie 97,6%.  
Podam jeszcze wskaźniki dotyczące zadłużenia miasta. Kwota długu na 31 grudnia 2021 r. 
to 1 065 mln zł . Udział długu do dochodów ogółem to 24,7%. Oczywiście spełniamy 
wskaźniki zadłużenia przy wskaźniku maksymalnym wynikającym z art. 243 ustawy o 
finansach publicznych na poziomie 16,30. Nasz wskaźnik indywidualny w 2021 roku to 
1,85%. Przekażę również państwu informację o tym, że w 2021 roku zrealizowaliśmy 
wydatki na przeciwdziałanie pandemii covid 19 łącznie była to kwota niecałych 19 mln zł, 
z czego własne środki była to kwota 13,4 mln zł. Z zagadnień ogólnych to tyle. Jeśli są 
pytania to bardzo proszę. Dziękuję.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Czy są jakieś pytania? Nie ma. Dziękuję bardzo pani kierownik. Proszę pana dyrektora 
Dawidowskiego. 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 
Dzień dobry jeszcze raz.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Proszę w zakresie działania Komisji. 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 
Tak jest. Jeśli chodzi o budżet roku 2021 to z planu początkowego na poziomie prawie 724 
mln zł w trakcie roku zmienianego ostatecznie na 691 mln zł wydatkowano 439 mln zł co 
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stanowi niespełna 64% planu wydatków. W związku z tym jeśli chodzi o takie przyczyny, 
które należy upatrywać w takiej sytuacji to oczywiście jest to drugi rok epidemii, ale on też 
miał taką charakterystykę, a w zasadzie dwie charakterystyki. Na początek było bardzo 
trudno o oferty. Potem zaczęły się dopiero pojawiać takie, które moglibyśmy akceptować, 
ale też bardzo wydłużył się proces pozyskiwania decyzji administracyjnych, które to 
decyzje nie pozwalały nam zaprogramować do końca zadania tak, żeby mogło przejść do 
realizacji. Ale w roku 2021 udało się zakończyć mimo wszystko, mimo tych trudności 
pewne inwestycje i tutaj są dwa projekty unijne, które zakończyliśmy w ubiegłym roku czyli 
Sobieszewo Nadwiślańska budowa przystani żeglarskiej i budowa wiaduktu Biskupia 
Górka. Z projektów, które nie były unijnymi warto też wspomnieć o programach 
chodnikowych, nawierzchni dróg, przebudowy dróg lokalnych, czy modernizacja 
drogowych obiektów inżynierskich, czy programie Jaśniejszy Gdańsk. To są wszystko 
programy, które są wieloletnie i z których przygotowujemy sukcesywnie wprowadzamy do 
realizacji kolejne zadania. Natomiast też jeśli chodzi z obszaru działania Komisji to 
należałoby też wspomnieć, że pewnych zadań nie udało się zrealizować w 2021 r. i wśród 
tych takich też ważnych szczególnie to budowa objazdu Bramy Nizinnej. Ten projekt 
niestety nie przesunął się tylko na rok 2022, ale odsunął się znacznie w czasie. Powody 
państwo znacie. Były bardzo medialne, więc teraz ten projekt próbujemy rozliczyć jako 
taki, który został przerwany na budowie, ale też przygotowujemy się pod pewne działania 
powiedzmy konserwatorskie próbujące określić kiedy ten projekt mógłby z powrotem 
wrócić do gry. Z projektów, które się również odnotowały przesuniecie to jest Gdański 
Projekt Komunikacji Miejskiej i tablice informacji SIP, rewitalizacje. One będą tutaj 
odnotowały w 2021 r. przesuniecie. Głównymi powodami są jednak uzgodnienia i długości 
projektowania w związku z tym przygotowywania tychże zadań. Z punktu widzenia zadań 
przeciwpowodziowych też przesuwają się pewne. Nie udało się zakończyć zadań 
dotyczących czy w postaci właśnie dokumentacji na przebudowę potoku Strzelniczka, 
stawów na potoku M2, pompowni wspomagającej na Swojskiej, czy kanalizacji deszczowej 
w Stromej, czy Kanał Ulgi dla potoku Strzyża. Natomiast w tym ostatnim przypadku też 
jest dobra wiadomość polegająca na tym, że wprowadzamy to zadanie do projektów 
unijnych, gdzie udało nam się nie tyle uzyskać oszczędności rozumiane przez dobre wyniki 
przetargu co dobrze zaplanować rezerwę środków unijnych w projekcie i można było 
dzięki temu to zadanie wprowadzić. Poza tym też z punktu widzenia projektów unijnych 
Program Szlak Turystyczny przez Trójmiejski Park Krajobrazowy nie udało się go 
zakończyć w 2021. Zakończymy go w tym roku. To jest taki projekt, w którym miasta 
Trójmiasta komplementarnie projekty do siebie realizują tworząc jeden wspólny szlak. 
Także też jeśli chodzi o tematy związane z termomodernizacją to na SP nr 2 były trzy 
zadania realizowane na tej placówce i temat związany z modernizacją obiektu, 
termomodernizacją i modernizacją basenu. Teraz prowadzone są inwentaryzacje i 
będziemy trzy osobne przetargi realizować w tym zakresie, tak aby dalej szkoła mogła 
funkcjonować, bo to praca na żywym organizmie, a my moglibyśmy rozliczyć część unijną 
jaką jest termomodernizacja. Gdyby państwo mieli szczegółowe pytania do konkretnych 
zadań to jestem do dyspozycji. Wspomnę też, że wydział to również i dochody, więc plan 



18 
 
 

dochodów głównie środków unijnych zaplanowane na poziomie prawie 144 mln zł udało 
nam się zrealizować w 71%, czyli ponad 102 mln zł. To są tak jak powiedziałem głównie 
refundacje środków unijnych, ale też i środki z budżetu państwa, w tym subwencja do 
kolejnego odcinka ulicy Kartuskiej. Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo panie dyrektorze za tak bardzo optymistyczne wypowiedzi. Czy ktoś ma 
pytania?  
 
Radna Elżbieta Strzelczyk – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Poproszę o głos. Już pana dyrektora wczoraj poprosiłam o to, żeby takie zestawienie zrobił 
nam na Komisji Strategii i Budżetu jeżeli chodzi o wartości tych niezrealizowanych 
inwestycji, które były niezrealizowane w 2021 roku i te, które będą w tym roku 
zrealizowane w związku z tymi wartościami. Ja myślę, że tutaj chyba też dla naszej Komisji 
by się przydało wszystkim taką informację przesłać. Także to co pan dyrektor będzie 
wysyłał do mnie, to myślę, że do naszej Komisji też by można było wysłać.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Tak, oczywiście jak najbardziej.  
 
Radna Elżbieta Strzelczyk – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Także poprosimy o to.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 
Dobrze. Ja się tylko upewnię pani radna chodzi o to zestawienie, w którym pokazaliśmy 
zadania, które zakończą się w 2022 r., bo to do nich … 
 
Radna Elżbieta Strzelczyk – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Tak. Te, które były niewykonane w 2021 r., a będą wykonane w 2022.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 
Dobrze.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Zapraszam pana dyrektora Wiesława Galikowskiego zastępcę dyrektora 
DRMG. Proszę bardzo. 
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. planowania i budżetu w Dyrekcji 
Rozbudowy Miasta Gdańska 
Dzień dobry panie przewodniczący, dzień dobry państwu. W skrócie uzupełniając tak 
szeroką wypowiedź pana dyrektora Dawidowskiego opowiem w jakim zakresie Dyrekcja 
Rozbudowy Miasta Gdańska realizowała też inwestycje w kwestii finansowej. Jeśli chodzi 
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o budżet inwestycyjny był na poziomie 511 mln zł z realizacją 336 mln zł. jeśli chodzi o 
same wykonanie, natomiast umów podpisaliśmy na 82%, czyli na 423 mln zł, czyli 
zdecydowanie więcej od samego wykonania dla zadań i projektów, które są już w trakcie 
realizacji, kontynuacja ich następuje w roku następnym, czyli w 2022. Jeśli chodzi o 
realizacje remontów, które też realizuje Dyrekcja Rozbudowy Miast Gdańska przy 
budżecie 5,5 mln zł wykonaliśmy 99%. Wydatki bieżące na poziomie 18,9 mln zł, realizacja 
na poziomie 99% z wynikiem 18,6 mln zł. Dyrekcja Rozbudowy również planowała w 
ubiegłym roku dochody na poziomie 30 mln zł w głównej mierze były to dochody takie jak 
już dyrektor Dawidowski wspominał dla całego miasta, my w zakresie naszej części 
realizowaliśmy dochody z tytułu zwrotu podatku VAT na realizowanym projekcie GPKM 
IVA. Również naliczaliśmy kary wykonawcom. To jest też na poziomie 600 000 zł, czyli 
wykonanie dochodów było na poziomie 32 mln zł. chciałbym dodać jeszcze jedną kwestię 
dotyczącą samej sytuacji, która ma miejsce jeśli chodzi o wzrost cen. Po okresie pandemii 
i koniunkturze związanej z otwarciem rynku wzrost cen nastąpił bardzo mocno i w związku 
z tym też cała strategia tutaj miasta i nasza też również opiera się na przesuwaniu w 
terminie i dostosowaniu budżetu do realizowanych projektów, które nie chcemy, żeby były 
przerywane i tylko w sposób racjonalny wydatkowany, dlatego też tak jak dyrektor 
Dawidowski wspomniał przesuwamy w czasie realizowane projekty na lata następne. Tak 
w skrócie nie chcąc wchodzić w szczegóły. Gdyby państwo oczywiście mieli jakieś pytania 
to bardzo proszę.     
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Panie dyrektorze, pan mówi właśnie o tych wartościach towarów, że bardzo poszły do 
góry. Jak to się ma do rozstrzygniętych przetargów, a w międzyczasie było tak, że materiały 
te wszystkie budowlane z dnia na dzień, albo z tygodnia na tydzień drożeją niesamowicie 
wszystkie. Czy wykonawcy podołają? Czy to już nie nasz problem? Czy zwracają się o 
podwyższenie wartości inwestycji?    
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. planowania i budżetu w Dyrekcji 
Rozbudowy Miasta Gdańska 
Sytuacja jest skomplikowana. Oczywiście ustawa o zamówieniach publicznych wprost 
jednoznacznie pozwala na wzrost cen gdy mamy ofertę ryczałtową i tutaj trzeba o tym 
pamiętać. To co pan przewodniczący wspomniał ceny ofertowe, dla których składano 
oferty, my mamy taką informację, wzrastają na dostawy materiałów z tygodnia na tydzień 
i np. wykonawca, który składał ofertę mówi, że dzisiaj ta oferta jest taka, w przypadku 
kiedy ona by miała być za tydzień, ona już będzie zupełnie inna. Czasami ceny z tygodnia 
na tydzień ceny materiałów wzrastały o 3% tak dla przykładu, największe wzrosty były w 
przypadku stali zbrojeniowej, płyt OSB. Z tygodnia na tydzień.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Pan mówi o 3%. Ja mówię o 15%. 
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Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. planowania i budżetu w Dyrekcji 
Rozbudowy Miasta Gdańska 
Ja mówię z tygodnia na tydzień jeśli chodzi o koszt materiałów. Dzisiaj obserwując 
perspektywę ostatniego okresu czasu z perspektywy roku można przyjąć, że dla robót 
budowalnych i tych, których najwięcej u nas jest obserwujemy wzrost na poziomie 25% w 
skali roku. Jest to bardzo znaczny wzrost i ta tendencja na dzień dzisiejszy biorąc pod 
uwagę sytuację wynikającą z sytuacji ekonomicznej cały czas obserwujemy dalsze wzrosty.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Rozumiem. Tego się obawiam. Proszę zwrócić jak idą roboty w ulicy Nad Jarem i koło hali 
targowej, bo trochę to kulawo idzie, ale gdyby można było na to spojrzeć panie dyrektorze. 
Dziękuję.  
 
Pan Wiesław Galikowski – Zastępca Dyrektora ds. planowania i budżetu w Dyrekcji 
Rozbudowy Miasta Gdańska 
Dziękuję. Oczywiście zerkniemy i taką informację do pana przewodniczącego przekażę.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Wydział Polityki Gospodarczej.    
 
Pan Krzysztof Maciejewicz – Zastępcę Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej    
Bardzo w krótkich słowach o naszym budżecie. Wykonanie budżetu Wydziału Polityki 
Gospodarczej w 2021 r. zacznę proszę państwa od omówienia dochodów. W budżecie 
zaplanowane było 75 mln zł, wykonano 71 mln co stanowi 95%. Dochody pochodziły 
głównie z dywidendy i z dotacji z BGK, głównie zwroty ze spółek mieszkaniowych. To jeśli 
chodzi o dochody. Jeżeli chodzi o wydatki bieżące zaplanowanych wydatków mieliśmy na 
rok 2021 9 mln, wykonaliśmy 8,4 mln czyli 94%. A jeżeli chodzi o wydatki majątkowe 
zaplanowanych 74 mln wykonaliśmy prawie 73 mln, co stanowi 98%. To są głównie 
wydatki związane z dokapitalizowaniem spółek naszych oczywiście miejskich w oparciu o 
uchwały Rady Miasta Gdańska i istniejący WPF. Także jeżeli są jakieś pytania to chętnie 
odpowiem i dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie ma pytań do pana. Prosimy pana dyrektora Kryszewskiego.    
 
Pan Piotr Kryszewski – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej               
Szanowni państwo jeżeli chodzi o budżet Wydziału Gospodarki Komunalnej to po stronie 
wydatkowej zamknęliśmy rok kwotą 234 520 000 zł co stanowiło 93% wykonania 
założonego planu. Jeżeli chodzi o największe pozycje po stronie wydatkowej to 62% 
stanowiły wydatki związane z gospodarką odpadami. Była to kwota 147 102 000 zł. Kolejne 
pozycje 12% udziału. Było to 30 035 000 zł i były to koszty związane z realizacją umowy 
powierzenia, ale tu na pewno przedstawiciel Gdańskich Wód poda państwu szczegóły co 
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się składało na tą kwotę. Kolejne pozycje też to kwota 17 635 000 zł i są to wydatki 
związane z utrzymaniem Gdańskiego Ogrodu Zoologicznego. Jeżeli chodzi o stronę 
dochodową to tutaj mieliśmy przekroczenie zaplanowanych kwot. Realizacja na poziomie 
104% i jest to kwota 219 912 000 zł. Największe pozycje jeżeli chodzi o strukturę 
dochodów to tradycyjnie 76% stanowiły dochody z gospodarki odpadami. Była to kwota 
168 786 000 zł. Kolejne pozycje to dochody z koncesji alkoholowych i tutaj mieliśmy 
rekordową kwotę 16 200 000 zł. Kolejne 14 835 000 zł to były dochody również bardzo 
duże związane z dochodami z ZOO, czyli też bilety i dochody z umów komercyjnych. 
Dziękuję bardzo.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania? Nie ma. Poprosimy panią Monikę Głownię Główną 
Księgową w Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni.  
 

Pani Monika Głownia – Główna Księgowa w Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni    
Dzień dobry państwu. Przedstawię dochody i wydatki Zarządu Dróg i Zieleni. Zacznę od 
tej mniej przyjemniej rzeczy czyli wydatków. Wykonaliśmy plan w 96%, czyli łącznie 
wydaliśmy 188 mln zł i pokrótce były to wydatki na utrzymanie dróg w kwocie 22,4 mln zł, 
na zarządzanie drogami 1,7 mln zł, na zimowe utrzymanie dróg 29,5 mln zł, na 
oczyszczanie letnie 23,7 mln zł, utrzymanie obiektów inżynierskich 5 mln zł, infrastruktura 
tramwajowa 620 tys. zł, na sygnalizację świetlną 11 mln zł, na oświetlenie ulic wydaliśmy 
21 mln zł, utrzymanie cmentarzy kosztowało 9,6 mln zł, utrzymanie zieleni 13,2 mln zł, 
utrzymanie tunelu pod Martwą Wisłą 2,9 mln zł, utrzymanie strefy płatnego parkowania 
3,2 mln zł, utrzymanie pozostałych obiektów zwodzonych 1,7 mln zł i wydatki GZDiZ w tym 
nasze wynagrodzenia i pozostałe podatki 30 mln zł.  
Dochody wykonaliśmy w wartości i procentowej 116% i udało się to w złotówkach 87 mln 
zł uzyskać z naszych różnych zadań, szczególnie zajęcie pasa drogowego to było 9,6 mln 
zł dochodów, strefa płatnego parkowania 24,3 mln zł, cmentarze 14,2 mln zł, dzierżawa 
infrastruktury tramwajowej 25,5 mln zł, wszelkiego rodzaju najmy i dzierżawy 3,9 mln zł, z 
kar, odszkodowań uzyskaliśmy 6,4 mln zł i pozostałe drobne kwoty 2,5 mln zł dały rocznie. 
To wszystko jeśli chodzi o plan i wydatki i jeżeli są jakieś pytania to proszę.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Jak tam po zimie oszczędności? Były?  
 

Pani Monika Głownia – Główna Księgowa w Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni    
Nie było takiego najgorszego wykonania, aczkolwiek dużo dni z przejściem przez zero. Nie 
zabrakło, zostały pieniążki na IV kwartał w wystarczającej kwocie, więc jest sukces w 
porównaniu do zeszłego roku.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
To super, cieszę się. Dziękuję bardzo. Czy są pytania? Nie ma. Dziękujemy.     
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Pani Anna Grenda-Jastrzembska – Główna Księgowa w Gdańskich 
Nieruchomościach samorządowym zakładzie budżetowym 
W zastępstwie pana dyrektora. Wykonanie budżetu Gdańskich Nieruchomości za 2021 rok 
po stronie przychodów wykonano 97% planu. Największe wpływy to są z najmu lokali 
mieszkalnych i użytkowych w wysokości 90 125 843 zł co stanowi 53% uzyskanych 
przychodów w ubiegłym roku. Drugą pozycją są opłaty z tytułu świadczeń niezależnych od 
wynajmującego w wysokości 43 069 303 zł. To jest 25% wszystkich przychodów 
uzyskanych w 2021 roku. Gdańskie Nieruchomości otrzymały również dotację 
przedmiotową na pokrycie kosztów remontów i konserwacji budynków i innych 
nieruchomości w wysokości 8 371 491 zł. Kolejną dotacją przedmiotową jest dotacja na 
pokrycie kosztów utrzymania lokali socjalnych w wysokości 2 260 000 zł. Była jeszcze 
dotacja bieżąca na utrzymanie lokali w ramach programu Housing First 48 570 zł i dotacje 
w celu wykonania zadań z Budżetu Obywatelskiego w wysokości 8 064 zł. Po stronie 
kosztów w 2021 r. wykonano 94% z planowanych. Największe pozycje kosztowe to są 
koszty administrowania zasobem czyli wynagrodzenia pracowników w wysokości 
28 146 784 zł. Usługi remontowe lokali wchodzących w zasób Gdańskich Nieruchomości 
wykonano 8 337 698 zł. Wnieśliśmy również opłaty do wspólnot mieszkaniowych za koszty 
zarządu nieruchomością wspólną w wysokości 34 115 233 zł, w tym zaliczki na fundusz 
remontowy 16 162 248 zł. Opłaciliśmy czynsze za lokale wynajmowane od GIS-u 2 678 183 
zł, lokale wynajmowane od GTBS 1 974 677 zł i lokale wynajmowane od TBS Motława 
2 349 244 zł. Ponieśliśmy również koszty postępowania sądowego związane z windykacją 
należności w wysokości 1 326 579 zł. Zakup energii i wywóz nieczystości związanych z 
utrzymaniem lokali to jest 29 889 913 zł. To są te największe pozycje kosztowe. Ponadto 
ponieśliśmy również koszty na utrzymanie zieleni na terenach wokół budynku 838 253 zł 
i obsługa szaletów miejskich 769 496 zł. To najważniejsze pozycje.   
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Chciałem zapytać, bo pani podała kwotę 90 mln z czynszów lokali użytkowych i gminnych, 
tak?    
 

Pani Anna Grenda-Jastrzembska – Główna Księgowa w Gdańskich 
Nieruchomościach samorządowym zakładzie budżetowym 
Tak.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
A ile z tego jest lokali użytkowych i ile jest czynszów z gminnych?  
 

Pani Anna Grenda-Jastrzembska – Główna Księgowa w Gdańskich 
Nieruchomościach samorządowym zakładzie budżetowym 
Czynsze z lokali mieszkalnych 69 000 000 zł, lokale użytkowe około 16 700 000 zł.  
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Z lokali użytkowych, tak?  
 

Pani Anna Grenda-Jastrzembska – Główna Księgowa w Gdańskich 
Nieruchomościach samorządowym zakładzie budżetowym 
Tak.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Tam jest ściągalność 100% prawda? 
 

Pani Anna Grenda-Jastrzembska – Główna Księgowa w Gdańskich 
Nieruchomościach samorządowym zakładzie budżetowym 
Tutaj w ubiegłym roku zmniejszyła się z uwagi na pandemię i tutaj dosyć dużo wzrosły te 
zaległości, ale myślę, że powoli będziemy schodzić.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Tam była możliwość rozłożenia na raty.  
 

Pani Anna Grenda-Jastrzembska – Główna Księgowa w Gdańskich 
Nieruchomościach samorządowym zakładzie budżetowym 
Tak.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Pani mówiła, że 8 mln zł wydaliśmy na remonty mieszkań.  
 

Pani Anna Grenda-Jastrzembska – Główna Księgowa w Gdańskich 
Nieruchomościach samorządowym zakładzie budżetowym 
Tak, zgadza się.  
Przewodniczący Piotr Dzik 
Ile mieszkań żeśmy wyremontowali? Nie musi pani teraz tego mówić. Proszę tą informację 
przesłać na maila.  
 

Pani Anna Grenda-Jastrzembska – Główna Księgowa w Gdańskich 
Nieruchomościach samorządowym zakładzie budżetowym 
Dobrze.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania? Nie ma. Gdańskie Wody proszę bardzo.  
 

Pan Wojciech Szpakowski – Zastępca Dyrektora ds. technicznych w Gdańskich 
Wodach Sp. z o.o., 
Dzień dobry, w zastępstwie za pana prezesa Gajewskiego. Myśmy budżet praktycznie w 
całości zrealizowali ten, który otrzymaliśmy i świadczyliśmy usługi na rzecz miasta. To była 
kwota 30 372 500 zł. Główne pozycje to są systemy zamknięte, czyli czyszczenie, 
eksploatacja, konserwacja kanalizacji, remonty studni, wpustów, czyszczenie 
separatorów. To jest 14 mln zł. Na systemy otwarte czyli nasze należące do miasta 
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zbiorniki retencyjne, rowy, wały, kanały i częściowo potoki, które utrzymywaliśmy tylko ze 
względu na zabezpieczenie przeciwpowodziowe, bo zgodnie z ustawą prawo wodne 
prawo właścicielskie mają Wody Polskie w stosunku do potoków i one powinny bieżąco je 
utrzymywać i myśmy utrzymywali je również ze względu na zobowiązania pozwoleń 
wodnoprawnych, które są wydane. To była kwota 7,3 mln zł. Z innych pozycji 
administrowanie infrastrukturą 4 084 000 zł, pompownie 2 079 000 zł, studnie publiczne 
180 000 zł, fontanny 806 000 zł, utrzymanie miejskiego magazynu przeciwpowodziowego 
500 000 zł, system monitoringu 430 000 zł, czyli to jest ten nasz system deszczomierzy i 
pomiary stanu wody. Też realizowaliśmy dwa zadania w ramach Budżetu Obywatelskiego 
na 124 000 zł. Działania zapewniające bezpieczeństwo przeciwpowodziowe związane z 
tymi lokalnymi podtopieniami czyli realizowanie obiektów tzw. powierzchniowej retencji 
miejskiej przystosowywanie zieleni do zieleni retencyjnej 354 000 zł. to tak z grubsza ten 
cały nasz budżet, który żeśmy zrealizowali w poprzednim roku.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Chciałbym spytać panie dyrektorze, bo jesteśmy po okresie zimowym, 
czy to GIWK czy to Saur czy to wy jako Gdańskie Wody będziecie się zajmowali 
studzienkami, które powinny być po tym okresie sprawdzonej i przeczyszczone, bo znamy 
to z lat doświadczeń, że ten odbiór wody na starówce i na skrzyżowaniach koło urzędu 
jest taki jaki jest, mniej trawników, więcej kostki i betonu. Do kogo należy czyszczenie tych 
studzienek?  
 

Pan Wojciech Szpakowski – Zastępca Dyrektora ds. technicznych w Gdańskich 
Wodach Sp. z o.o., 
W ramach umowy powierzenia sieć, która w większości jest na drogach publicznych, 
placach publicznych ona jest utrzymywana przez spółkę Gdańskie Wody i my te działania 
bieżące czyszczenie spustów i komór robimy, natomiast zawsze jakby one są poprzedzane 
czyszczeniem ulic, bo gdybyśmy odwrotną kolejność zrobili to ten materiał z ulic z 
powrotem by dostał się do wpustów i ta współpraca jest dobra. Na bieżąco czyścimy te 
nasze wpusty tam, gdzie mamy problemy związane z odprowadzaniem wody, dokładamy 
ewentualnie dodatkowe wpusty tak właśnie jak przy Urzędzie Miasta. Tam jest kilka takich 
podwójnych tych wpustów. Też będzie inwestycja w rejonie 3-go Maja Urzędu Miasta, 
którą prowadzi DRMG poprawa odprowadzania tych wód poprzez montaż systemu krat 
na skrzyżowaniu. Natomiast też warto pamiętać, że zwłaszcza na terenach nie należących 
do miasta, to są tereny spółdzielni, takie największe, ale też inne tereny prywatne, tam 
utrzymanie tych wpustów należy do właścicieli poszczególnych nieruchomości. My się 
tymi terenami nie zajmujemy i często właśnie podczas opadów te wpusty są pokazywane 
jako takie, które nie działają, a one są na terenach prywatnych.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Ja się z panem zgodzę, tak, że z górnego tarasu ta woda schodzi, ale nie zwalałbym tylko 
winy na te spusty, które są w spółdzielniach mieszkaniowych, bo te spółdzielnie są 
gdzieindziej. Mówię o głównym mieście. Dziękuję bardzo. Bardzo bym prosił, żeby tak jak 
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pan mówi w tej kolejności wpierw wyczyścić ulice, a później studzienki, żeby nie było w 
studzienkach. Zgadzam się z panem, tak jak mówiliśmy nieraz na Komisji jak prowadzone 
są roboty, że jak się robi jedną rzecz czy kanalizację, czy cokolwiek to, żeby to od razu 
koordynować z innymi działaniami jak telefonia komórkowa, czy energia, żeby to jeden po 
drugim nie rozkopywał tej samej ulicy trzy razy. Wiele razy mieszkańcy to mówili, że 
przyszła jedna ekipa rozkuła, zasypała. Przyszła druga ekipa rozkuła, bo drugi kabelek 
trzeba. Dziękuję bardzo panie dyrektorze.  
 

Pan Wojciech Szpakowski – Zastępca Dyrektora ds. technicznych w Gdańskich 
Wodach Sp. z o.o., 
Dziękuję bardzo.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Proszę pana dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego w Gdańsku.  
 

Pani Agnieszka Wasik – Zastępca Dyrektora ds. ekonomicznych w Zarządzie 
Transportu Miejskiego w Gdańsku 
Przedstawię państwu w pigułce nasz budżet. Jeżeli chodzi o wykonanie naszego budżetu 
w zeszłym roku te dochody wykonaliśmy na poziomie ok 91%, czyli 117,5 mln zł. Natomiast 
wydatki wykonaliśmy w granicach 97%, czyli nieco ponad 450 mln zł. Jeśli chodzi o stronę 
dochodową to zakresie tych 117,5 mln zł to przede wszystkim są to dochody ze sprzedaży 
biletów komunikacji miejskiej. Ze sprzedaży naszych biletów ZTM to jest niecałe 68,5 mln 
zł, natomiast sprzedajemy również bilety związkowe, metropolitalne i wykonanie wyniosło 
ok 21 mln zł. Czyli ogółem sprzedaż biletów to niecałe 89,5 mln zł.  
Jeżeli chodzi o stronę wydatkową to wydaliśmy nieco ponad 450 mln zł. Przede wszystkim 
wydajemy pieniądze na zakup usług przewozowych i tak na przewozy autobusowe, które 
realizuje GAIT wydaliśmy ponad 166 mln zł. Na przewozy autobusowe tylko drugiego 
naszego przewoźnika prawie 20 mln zł i oczywiście też przewozimy naszych pasażerów 
tramwajami i wydaliśmy na te przewozy 229 mln zł. Przewozimy również osoby 
niepełnosprawne. Wydaliśmy 5,5 mln zł. W zeszłym roku mieliśmy również zlecone 
zadanie przewożenia osób starszych, które mają trudności w poruszaniu się, a także osób 
niepełnosprawnych na szczepienia i wydaliśmy na to 236,5 tys. zł. Wydatki majątkowe u 
nas to ponad 1,5 mln zł. Dla pasażerów wydatki majątkowe takie ważniejsze to 
odtworzyliśmy tablicę SIP na Przeróbce. Tablica ta została zniszczona w wyniku wypadku 
komunikacyjnego, a także wymieniliśmy wszystkie tablice SIP-owe na pętli autobusowo-
tramwajowej Łostowice-Świętokrzyska. Te tablice już trochę były wiekowe, więc 
wymieniliśmy wszystkie na takie ładne, nowoczesne. Wybrane dla państwa wartości 
statystyczne. W zeszłym roku przejechaliśmy nieco ponad 18,5 mln wozokilometrów jeżeli 
chodzi o transport autobusowy, tramwajami 14,7 mln i przewóz osób niepełnosprawnych 
to jest ponad 1 mln wozokilometrów. W zeszłym roku przewieźliśmy ponad 123 mln 
pasażerów i na te szczepienia 1662 osoby. Dziękuję państwu za uwagę. Jeśli są jakieś 
pytania to pozostaję do dyspozycji.  
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Czy są pytania? Nie ma. Proszę Wydział Środowiska i pana dyrektora Lorka. Nie 
ma? Przechodzimy do Wydziału Skarbu.  
 

Pani Bogumiła Osik – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu   
Wydatki Wydziału Skarbu w roku 2021 wyniosły 19 472 674 zł co stanowiło 98,68% w 
stosunku do planu 19 734 038 zł. znaczną część wydatków stanowiły wydatki związane z 
wypłatą odszkodowań na rzecz osób fizycznych i prawnych. Dotyczy to odszkodowań 
wypłacanych w związku z przejęciem z mocy prawa nieruchomości pod drogi publiczne. 
Przejęliśmy 28 nieruchomości. Jeżeli chodzi o dochody to ogólnie dochody w roku 2021 
Wydziału Skarbu wynoszą 130 017 750 zł co stanowi 91,55% w stosunku do planu 
143 115 179 zł. Znaczną część dochodów Wydziału Skarbu stanowią dochody majątkowe. 
Są to wpływy z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności nieruchomości. Planowaliśmy 
sprzedać 460 lokali mieszkalnych na rzecz ich najemców. W roku 2021 złożono 150 
wniosków o ich nabycie. Do sprzedaży przygotowaliśmy 351 lokali mieszkalnych. 
Ostatecznie sprzedaliśmy 278 i na powyższą ilość miała wpływ odmowa sprzedaży 100 
lokali mieszkalnych w związku z zapisami w planach zagospodarowania wykluczającymi 
utrwalenie funkcji mieszkaniowej bądź też lokale mieszkalne nie spełniały kryteriów 
samodzielności lub też budynki były przeznaczone do rozbiórki, zaległości czynszowe czy 
inne. 41 wniosków zostały wycofane. Była rezygnacja najemców i odmowa sprzedaży 9 
lokali ze względu na konieczność regulacji stanów prawnych. W wyniku 
przeprowadzonych w 2021 r. przetargów na sprzedaż nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Miasta Gdańska sprzedaliśmy 28 nieruchomości. Było to 35 działek. W 
drodze przetargu sprzedano również 5 lokali mieszkalnych, pustostanów przeznaczonych 
do kapitalnego remontu. Dziękuję.   
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo pani dyrektor. Dziękuję za przygotowanie na następną sesję odstąpienia 
od zwrotu bonifikat, bo wielu ludzi będzie spokojniejszych. Bardzo byśmy prosili o 
następne pakiety. My o wszystko zaopiniujemy. Czy są pytania do Wydziału Skarbu? Nie 
ma. Poproszę Wydział Środowiska jeszcze raz. Panią Bożenę Leszczyńską. Nie słychać 
pani. Jakieś problemy techniczne. Jest, ale nie słychać jej. Trudno, ale na pewno jest 
wszystko dobrze. Zapytamy na sesji. Dziękuję. 
 

Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji      
Jest informacja, że pan dyrektor Lorek nie może się połączyć. 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dyrektora Lorka miała reprezentować pani Bożena Leszczyńska, ale też ma problemy z 
połączeniem. Na sesji na pewno pan dyrektor Maciej Lorek jak zawsze wszystko nam 
opowie.   
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Komisja wysłuchała informacji i wyjaśnień przedstawionych przez: 
 

 Panią Beatę Pietrasik – p.o. Kierownika Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, 

 Pana Marcina Dawidowskiego – Dyrektora Wydziału Projektów Inwestycyjnych, 
 Wiesława Galikowskiego – Zastępcę Dyrektora ds. planowania i budżetu w Dyrekcji 

Rozbudowy Miasta Gdańska, 
 Pana Krzysztofa Maciejewicza – Zastępcę Dyrektora Wydziału Polityki 

Gospodarczej, 
 Pana Piotra Kryszewskiego – Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej, 
 Panią Monikę Głownię – Główną Księgową w Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni, 
 Panią Annę Grendę-Jastrzembską – Główną Księgową w Gdańskich 

Nieruchomościach samorządowym zakładzie budżetowym, 
 Pana Wojciecha Szpakowskiego – Zastępcę Dyrektora ds. technicznych w 

Gdańskich Wodach Sp. z o.o., 
 Pani Agnieszki Wasik – Zastępcy Dyrektora ds. ekonomicznych w Zarządzie 

Transportu Miejskiego w Gdańsku, 
 Panią Bogumiłę Osik – Zastępcę Dyrektora Wydziału Skarbu.     

 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

USTALENIA – OPINIA KOMISJI 

Przewodniczący Piotr Dzik poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2021 
rok – w zakresie działania Komisji.  
 

Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 

1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta X X Wstrzymała się 

3. Koralewski Kazimierz X X Wstrzymał się  

4. Owczarczak Agnieszka Za X X 
5. Hajduk Michał Za X X 
6. Rabenda Karol - - Nie głosował 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Komisja w wyniku głosowania 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 
wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie Prezydenta 
Miasta Gdańska z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2021 rok – w zakresie działania 
Komisji. 
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PUNKT – 9 
 

Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania stanu 
prawnego lokalu mieszkalnego zlokalizowanego przy ul. Ugory w Gdańsku.  
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z dnia 10 maja 2018  
r.  o ochronie danych osobowych: (Dz. U. 2019, poz.1781)  
 
Wniosek - Pismo: WGK-II.7124.266.2021.GM.3556354 z 21.03.2022 r. stanowi załącznik 
Nr 4 do protokołu. 
 
Opinia Nr 40-4/467/45/2022 – została przekazana do Prezydenta Miasta Gdańska 
 

PUNKT – 10 
 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Porządek obrad został wyczerpany.  
Komisja ustaliła, że do wakacji posiedzenia Komisji będą odbywały się online.  
 

Lista obecności członków Komisji na zakończenie posiedzenia.  
Lp. Nazwisko i imię Stanowisko Zakończenie obrad   

1.  Dzik Piotr Przewodniczący Obecny 
2.  Strzelczyk Elżbieta Wiceprzewodnicząca Obecna 
3.  Koralewski Kazimierz Członek Komisji Obecny 
4.  Owczarczak Agnieszka Członek Komisji Obecna 
5.  Hajduk Michał Członek Komisji Obecny 
6.  Rabenda Karol Członek Komisji Obecny 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Członek Komisji Obecny 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Zamykam 40 posiedzenie Komisji. Do zobaczenia na sesji w czwartek.  
Na tym posiedzenie zostało zakończone - godz. 11:20 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej RMG 

 
 

/-/ Piotr Dzik 
 
Protokół sporządziła: 
/-/ Joanna Świeczkowska 


